
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XLVIII 
XLVIII Sesja w dniu 15 grudnia 2022 
Obrady rozpoczęto 15 grudnia 2022 o godz. 16:30, a zakończono o godz. 18:03 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 13 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcia protokołu z XLVII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin
b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026
d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023 – 2026.
e) uchwały budżetowej na rok 2023.
f) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale XLVII/444/2022 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 22 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 
rok.
g) odwołania Skarbnika Gminy Margonin
h) powołania Skarbnika Gminy Margonin
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne głosy.
10. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 



Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (12)
Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Adam 
Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (1)
Rafał Gimzicki
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcia protokołu z XLVII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z XLVII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1. Informacja z posiedzenia komisji wspólnej z dnia 20.10.2022 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
2. Informacja z posiedzenia komisji rewizyjnej z dnia 21.10.2022 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin. 

Wyniki głosowania



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/446/2022 stanowi załącznik nr 7 do Protokołu

b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały oraz wprowadzone autopoprawki. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
autopoprawki . 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/447/2022 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2



Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/448/2022 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023 - 2026.
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023 - 2026.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Głosowano w sprawie:
autopoprawki. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/449/2022 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu

e) uchwały budżetowej na rok 2023.
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Przewodniczący Rady - pani skarbnik, pani w § 14 pkt 1 się przejęzyczyła, pan burmistrz ma do 500 000 
zł, że tak powiem, możliwość zaciągnięcia kredytu, a nie do 500 zł pani. I ja mam jeszcze pytanie. 
W załączniku nr 4, wydatki majątkowe, pytanie budowa ścieżki pieszo-rowerowej w kierunku Bugaju, 
jaki to jest odcinek? I tutaj przebudowa ulicy Nowe Miasto, czy to jest chodnik? Czy to jest ulica?

Burmistrz - Jeśli chodzi o Bugaj, to jest pierwsze 150 m, gdzie wolno, nie ma żadnych kolizji projektu z 
terenem, czyli do starej szkoły. A Nowe Miasto, wymiana chodników, tak jak tutaj na początku ulica 



Okopowa ma, żeby to było zakończone, ten cały odcinek miasta.

Głosowano w sprawie:
uchwały budżetowej na rok 2023.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/450/2022 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu

f) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale XLVII/444/2022 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 22 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 
rok.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale XLVII/444/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z 
dnia 22 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/451/2022 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu

Burmistrz Miasta i Gminy Margonin - Zanim będzie przedstawiony projekt uchwały, chciałem Państwu 
powiedzieć, że pani Danuta Bogacz pracę swoją zawodową podjęła zaraz po ukończeniu szkoły średniej. 
Najpierw przez bodajże rok w gminnej spółdzielni Samopomoc Chłopska. Od września 1979 roku 
związana jest z Urzędem Miasta i Gminy Margonin, podejmując najpierw prace jako referent do spraw 
Księgowości budżetowej w Urzędzie Miasta i Gminy Margonin. Funkcję skarbnika pełni od 15 stycznia 
2001 roku. W trakcie zatrudnienia pani Bogacz podnosiła swoje kwalifikacje zawodowe. W 2005 roku 
ukończyła studia pierwszego stopnia na kierunku ekonomia, w zakresie gospodarki finansów 
samorządowych i uzyskała tytuł licencjata. Jako specjalista w dziedzinie finansów publicznych pani 
Danuta Bogacz przepracowała 43 lata 3 miesiące 15 dni, na dzisiejszy dzień. Łączny staż pracy to 44 lata 
3 miesiące i 15 dni, do dnia dzisiejszego. Pani Danuta Bogacz odchodzi na własnych warunkach, w 
terminie wskazanym przez siebie. Ja mogę powiedzieć tylko, że przykro mi, że to akurat okres, kiedy ja 
jestem burmistrzem. Przeżyła w swojej pracy 5 szefów, 3 burmistrzów. U każdego, zdobywając zaufanie, 
bo każdy burmistrz miał prawo złożyć do rady o odwołanie skarbnika i powołanie nowego, gdyby takiego 
zaufania nie miał, ale tutaj takiej takiej rzeczy nie było. Zachowała bezstronność polityczną, co jej 



właśnie jest bardzo wielką zasługą, nie wtrącała się te żadne gierki. To też świadczyło jej fachowości w 
temacie. Prowadziła to taką twardą ręką, nie raz tam się wykłócałem, o jakieś rzeczy i mnie sprowadzała 
do parteru, ale taka jest jej rola. Dziękuję jej bardzo za te lata pracy, z mojej strony miała zapewnienie,że 
tak długo przynajmniej jak jestem burmistrzem, może odpracować, ale podjęła taką decyzję, jaką podjęła. 
I w związku z tym dzisiaj są te uchwały.

g) odwołania Skarbnika Gminy Margonin
Burmistrz - przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:

- Przewodniczący Rady - również w tej świątecznej atmosferze chciałbym podziękować za 
profesjonalizm i współpracę, a także za skrupulatność i jasność prezentacji zapisów budżetu. Zawsze 
mogliśmy liczyć na pomoc i merytoryczne wsparcie. Raz jeszcze mówię dziękuję i życzę, aby nowy 
rozdział życia obfitował w szereg nowych i ciekawych wyzwań. To byłoby z mojej strony.

- D.Bogacz- Ja też chciałam wszystkim podziękować za współpracę, będę was mile wspominać i będę 
trzymała kciuki za dalsze sukcesy wszystkich tutaj.

- Zastępca Burmsistrza - Proszę Państwa, my Państwa prosimy jednak uszanujmy wolę po prostu 
zainteresowanej. My kilkakrotnie panią skarbnik przekonywaliśmy na przestrzeni ostatnich kilku lat i to 
się udawało. No ale nikt nikogo siłą nie jest w stanie zatrzymać. Czy Państwo tę uchwałę podejmiecie, 
czy nie i tak pani skarbnik generalnie odejdzie,bo to jest tylko pewnego rodzaju... Sami Państwo wiecie, 
ten przepis ma chronić przed zakusami wójtów, burmistrzów, prezydentów, żeby skarbnicy byli właśnie 
tak jak pan Burmistrz powiedział niezależni, żeby gwarantowali stabilność. Dokładnie pani Danka to tutaj 
przez te wiele, wiele lat, 43 lata pracy gwarantowała. Wielkie, wielkie dzięki. Powiem szczerze, że 
jesteśmy z burmistrzem naprawdę wzruszeni, bo moment jest szczególny. Także wielkie, wielkie dzięki 
od nas tutaj, też wszystkich współpracowników.
- Rafał Gimzicki - Nie będę ukrywał, że to jest taka sytuacja troszeczkę trudna, bo na ten moment 
uważam, że nie miałem możliwości przemyślenia tego, co może zaistnieć i jestem jak najbardziej 
przeciwny, żeby pani Danka odeszła. Gdybyśmy we wtorek ten punkt mieli w obradach komisji, to 
mielibyśmy więcej troszeczkę czasu i prosiłbym panią przewodniczącą o wykreślenie, bo w 
sprawozdaniu tam było napisane, że omówiliśmy wszystkie punkty, które będą przedstawione na sesji. 
Takiej sytuacji we wtorek miało miejsce.
- Barbara Kończak - W związku z tym ja proszę panią skarbnik, niech powie czy ona chce odejść? Czy tą 
decyzję podjęła z własnej nieprzymuszonej woli, czy nie? Bo szczerze mówiąc tyle lat pracy, to każdy by 
miał już dosyć. Także pani skarbnik, proszę nam oficjalnie powiedzieć, czy pani tą decyzję podjęła?-
Dobrowolnie. 

Głosowano w sprawie:
odwołania Skarbnika Gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (12)
Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Adam 
Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Rafał Gimzicki
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 



Uchwała Nr XLVIII/452/2022 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

h) powołania Skarbnika Gminy Margonin
Burmistrz - przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Przewodniczący rady - Na początek chciałbym, że tak powiem, moją opinię wyrazić. Ja się cieszę, że na 
to najwyższe stanowisko urzędnicze powołana ma zostać osoba, która jest związana z naszą gminą od lat 
i gwarantuje ciągłość prac. Jednocześnie jest to osoba młoda, otwarta na nowe wyzwania. Życzę owocnej 
współpracy na rzecz rozwoju naszej małej ojczyzny. 

Burmistrz - Pani Karolina, mniej więcej obejmuje funkcję skarbnika w wieku, jakim przed laty była pani 
Danuta. Też wtedy młoda osoba, dzisiaj trochę młodsza. Życzę jej również, żeby przeżyła jak najwięcej 
tutaj szefów, o ile by chciała i doczekała się takiej chwili, w której powie "mam dość". Chyba, że w 
międzyczasie wskoczy do jakiejś innej planety, wyższej ligi. Mam tu na myśli skarbnik województwa, 
czy praca w ministerstwie, na pewno nie w powiecie, bo to nie jest awans, ale co najmniej województwa, 
czy jakaś praca w ministerstwie na pewno tak. Czego życzymy? Rozwoju zawodowego, przede 
wszystkim u nas, ale jak się ukażą możliwości, to też również ich pani Karolinie życzymy.

K. Włodarska – Wojtecka - Ja chciałabym bardzo serdecznie podziękować, przede wszystkim Panu 
Burmistrzowi za okazane zaufanie i państwu radnym za poparcie mojej kandydatury.

Głosowano w sprawie:
powołania Skarbnika Gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (11)
Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Adam Rogacki, Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej 
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Rafał Gimzicki, Barbara Kończak 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

Uchwała Nr XLVIII/453/2022 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu

8. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący rady – Stwierdzam, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadne zapytanie ani 
interpelacja, a w dniu dzisiejszym też nie widzę.

9. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:

- Przewodniczący rady - Panie Burmistrzu, ja bym miał taką sprawę, chodzi o, że tak powiem, dostępność 
do lekarzy. Mieszkańcy gminy się naszej skarżą, że nawet jak już dzwonią po ósmej nie mogą się dostać 
nawet na poradę, już nie mówiąc o wizycie, że tak powiem, własną osobą w gabinecie lekarskim i coraz 
więcej, że tak powiem, takich skarg itd. do mnie dociera.

- Burmistrz - -Na temat pracy lekarzy burmistrz nie ma żadnego wpływu. Z mojej wiedzy jest teraz okres 
i grypowy i jakby to nazwać, bo i w przedszkolach i w szkołach teraz jest większa absencja, w gminie 
zresztą pracownicy także chorują i wiem, że jakieś tam są ograniczania też przyjęć, ileś tam osób brzydko 
powiem idzie przerobić danego dnia, czy nie idzie. Jeżeli Państwo mają jakiekolwiek uwagi, to wszelkie 
skargi, wnioski, zażalenia należy kierować do NFZu w Poznaniu. Zadaniem gminy jest zorganizować 



służbę lekarską. W nie wszystkich gminach jest tak jak u nas, gdzie to właśnie gmina bierze na swoje 
barki przygotowanie gabinetów lekarskich, ale w wielu gminach jest tak, że lekarze to czynią sami i 
gmina w ogóle się tym, można powiedzieć, nie zajmuje takimi rzeczami. U nas jest inaczej, cieszymy się, 
że mamy tych dwoje lekarzy młodych czy zapewnioną na kilkanaście albo i więcej lat, kilkadziesiąt 
nawet można powiedzieć, opiekę medyczną w naszej gminie, a to nie wszędzie tak jest. I ja się cieszę, że 
ci lekarze są, że przyjmują. No ale na temat sposobu, diagnoz, przyjęć, no to niestety nie mamy żadnego 
wpływu. Ja mogę się spytać, rozmawiać, ale to mogę prosić czy się dopytać, dlaczego co i jak. No ale 
znam na tyle temat, że jest ten okres chorobowy i to nie jest tylko w Margoninie, to jest w Chodzieży z 
tego co ja wiem słyszę od znajomych, to jest Wągrowcu, że też po kilka dni się ludzie zapisują czy 
rejestrują. Dopiero na któryś tam dzień lekarz chce przyjąć.
- Andrzej Zmudziński - Ja mam pytanie do radnych powiatowych, bo widzę, że są dzisiaj. To samo 
pytanie zadałem już na poprzedniej sesji, ale nie miał kto na to odpowiedzieć. Konkretnie do pana Tomka 
mam pytanie. Jak jest z budową drogi do Sypniewa? Bo mieszkańcy pytają mnie czy ta droga będzie 
robiona w nadchodzącym roku, bo ktoś tam im obiecał, że będzie robiona.

- Tomasz Kaczuba - Panie Burmistrzu, panie Wiceburmistrzu, drodzy Radni, szanowni goście. Nie 
myślałem właściwie, że dzisiaj będę tu wywołany do głosu, ale bardzo dziękuję, panie Andrzeju, za to 
pytanie. Sprawa, jeżeli chodzi o drogę Rutki-Sypniewo są następujące, na dzień dzisiejszy jest złożony 
wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, są do fundusze które są w gestii wicemarszałka 
Grabowskiego i czekamy na rozwój sytuacji. Możemy dostać dofinansowanie w wysokości 5 000 000 zł. 
Na tę chwilę są weryfikowane wnioski i miejmy nadzieję, że te pieniądze, czyli w wysokości 5 000 000 zł 
środków zewnętrznych będziemy tę drogę. Potem jeszcze jest udział wspólny, dofinansowanie w 
wysokości 60%, natomiast 40% musi być to wkład własny, czyli wkład powiatu i Miasta i Gminy 
Margonin. Miejmy nadzieję, że pan starosta i pan burmistrz w kwestii tych 40% pozytywne wnioski i 
rozwiązanie. Także jestem optymistą, jeżeli chodzi o tę sprawę. Sprawa się toczy stosunkowo długo. 
Jestem jedną z osób, które wierzy w to, że te pieniądze się uzyska i wtedy będzie chociaż połowa tej drogi 
zrobiona. A jak już jestem przy głosie, to wszystkim Państwu chciałbym złożyć życzenia zdrowych, 
wesołych świąt i szczęśliwego Nowego Roku w imieniu pana posła Krzysztofa Paszyka i wszystkich 
osób z nim związanych. Wszystkim życzę zdrowia i wszelkiej pomyślności.
- Jerzy Staniewski - panie radny, z tego co wiem wczoraj była sesja i zostało to wyrzucone. Ta droga 
została wyrzucona z planu budżetu na przyszły rok.
- Tomasz Kaczuba - Nie wiem w jaki sposób Pan Przewodniczący słuchał, ale absolutnie jest to w 
projekcie budżetu na przyszły rok. Zagwarantowane są środki i nie ma absolutnie tak jak mówię.

- Andrzej Zmudziński - To panie Tomku nic konkretnego nie wiemy na temat tej drogi. Jak będzie 
dofinansowanie to będzie robiona, jak nie będzie dofinansowania, nie będzie robiona tak? Konkretnie.

- Tomasz Kaczuba - Oczywiście, jeżeli będą pieniądze zewnętrzne wtedy będziemy tę drogę robić. 
Wniosek jest złożony i czekamy na weryfikację. To nie jest rzecz, która zależy od powiatu. Zadaniem 
powiatu było złożyć wniosek. Złożyliśmy wniosek. Jest duża szansa, jak gdyby z poprzedniego rozdania 
PROWu z lat 2014-2021. I jeżeli chodzi o drogę Rutki-Sypniewo to cały czas mamy zagwarantowane 
pieniądze, od 2018 roku są zagwarantowane pieniądze w budżecie i one są tylko przekładane na następny 
rok i nie jest tak, że jest to gdzieś ten temat uśpiony. Także tutaj wydaje mi się, że nic w tym punkcie nie 
mam do dodania. Nie jest to jakiś slogan, tylko są to konkretne rzeczy.

- Burmistrz - Ja wiem, że w zeszłym roku bodajże czy kiedyś znalazły się pieniądze na budowę czy 
przebudowę ronda w Budzyniu, że drogi gminne innych gminach w Budzyniu dla przykładu robi się 
więcej, a w Margoninie się nie robi. U nas tylko mówi, że się ma robić, więc ja bym prosił pana radnego 
na przyszłą sesję, żeby przynieść takie zestawienie w przeciągu ostatnich, chociaż 5 lat czy 4 lat, jak jest 
pan radnym, ile dróg powiatowych powiat wyremontował w danej gminie. W gminie Margonin 
przypominam jest to na razie tylko droga Cmentarna i Broniewskiego, na którą to gmina Margonin 
udostępniła projekt i dofinansowała się też w 50%. I jest teraz też projekt, w którym były wymienione 
chodniki na ulicy Okopowej. To są takie, można powiedzieć, malutkie inwestycyjki w porównaniu z 
tym,co się robi w innych gminach.

- Tomasz Kaczuba - Panie Burmistrzu, myślę sobie że pan sobie już po części odpowiedział. Droga 



Broniewskiego i Cmentarna została wyremontowana i przekazana na rzecz gminy. Jak pan również wie, 
że jet to pana dobra wola i że w czasie realizacji naszych projektów wkład własny jest w połowie 
finansowany z budżetu gminy, na terenie, której znajduje się ta droga. Mówimy też o drodze Okopowej, 
Szpitalna-Okopowa, mówimy o chodnikach, mówimy też o Próchnowskich Osadach, która choiciażby w 
tym względzie na dzień dzisiejszy nie wygląda tak jak w zeszłym roku, tylko wygląda dosyć względnie i 
jest przejezdna. Mówimy też o drodze 1496, która idzie z Karolinki do 190. Tam też przy krzyżu było 
zrobione, także plan na dzień dzisiejszy 88 000 000 zł, budżet zagwarantowany na przyszły rok. I miejmy 
nadzieję, że współpraca między powiatem a gminą będzie się dalej układać w taki sposób, że będziemy 
tworzyć dużo rzeczy na rzecz mieszkańców Miasta i Gminy Margonin.

- Burmistrz - Te drogi Karolinka czy łatanie po raz któryś drogi na Próchnowskich Osadach to jest, jak to 
się mówi, łata na łacie i cerowana łatą i na łacie dziura, także tym się nie ma co chwalić, bo to jest na 2 
tygodnie dobrze i potem dziury są na nowo. To jest tak zrobione,żeby powiedzieć, że jest zrobione.

- Tomasz Kaczuba - en remont nie jest przeprowadzony w ten sposób, że jest łata na łacie, tylko jest 
zerwana nawierzchnia i jest odtworzona nawierzchnia na nowo, także myślę sobie, że w tym najbardziej 
newralgicznym miejscu będzie to służyć parę lat mieszkańcom. I też droga 1488, ona też ma znaleźć 
dofinansowanie, zresztą gmina Margonin też w tym współuczestniczy. Także miejmy nadzieję, że będzie 
to skończone, przynajmniej od ronda do ronda, także mieszkańcy będą zadowoleni.

- Zastępca Burmistrza -Faktycznie była sesja rady powiatu, nie oglądam, nie mam czasu,bale to czy tam 
te pieniądze zostały zabezpieczone, to jest do sprawdzenia, ale jest jeszcze radny Mateusz Krojenka, 
który przecież wie nad czym głosował, a droga nie wiem... No to nie wiem, pan Mateusz Krojenka by coś 
może powiedział,czy ta droga i droga w Zbyszewicach, tam w Próchnowie też, bo tam wykaz zadań 
inwestycyjnych nie jest wielki, więc pewnie nam powie.

- Mateusz Krojenka - jeśli chodzi tutaj o drogę Rutki-Sypniewo, z tego co ja pamiętam została ta 
inwestycja przesunięta na rok 2025, z tego co ja pamiętam. Natomiast jeśli chodzi tutaj o remont drogi 
powiatowej pomiędzy tymi rondami na Próchnowskich Osadach, to jak powiedział tutaj radny Tomasz, 
czekamy na dofinansowanie, czy dostaniemy nie wiadomo, ale to też Tomek tak jak powiedział wczoraj 
przewodniczący rady powiatu: nadzieją jeszcze nikt drogi nie wyremontował.

- Tomasz Kaczuba - -Jeżeli chodzi o tę datę 2025, to jest data, która jest podana do końca realizacji 
projektu, także ona w 2023, jeżeli dostaniemy dofinansowanie, a nasz wkład własny jest zabezpieczony 
będziemy realizować ten projekt o nazwie "droga Rutki-Sypniewo. Zresztą myślę, że pan Mateusz wie, że 
za każdym razem, jeżeli głosujemy WPF, czy głosujemy budżet, ta droga Rutki-Sypniewo istnieje w tym. 
Także nie wiem, jak pan radny czyta WPF i jak czyta budżet My jesteśmy przygotowani, żeby 
zrealizować ten projekt i czekamy po prostu na pieniądze od wicemarszałka. Proszę sobie wyobrazić, że 
PROW na lata 2014-21 nie został wykorzystany w 60%. W związku z tym wicemarszałek i ogólnie Urząd 
Marszałkowski został zobowiązany do tego, żeby wydłużyć ten okres. I my z tego skorzystaliśmy, 
czekamy na to, żeby te pieniądze dostać. Wiem, że nadzieją jest wiele rzeczy wybrukowanych, ale trzeba 
mieć nadzieję i trzeba mieć marzenia, żeby to zrealizować. Robię wszystko, może jestem jedyny w tym 
powiecie, który wierzy w to, że te pieniądze dostaniemy i ta droga zostanie zrobiona.

- Zastępca Burmistrza - Ja się nadal nie dowiedziałam, ani od radnego Krojenki, ani od pana Tomasza 
Kaczuby czy wczoraj była czy przedwczoraj zagłosowany w projekcie budżetu powiatu na 2023 rok 
droga na Próchnowskich Osadach. No pytanie jest proste, tam jest słuchajcie panowie,10 inwestycji czy 
12. No chyba Mateusz wiesz nad czym głosujesz. Pan radny Kaczuba również. No słuchajcie, albo jest 
albo nie. Tylko krótkie pytanie, bo mnie się nie chce tego szukać.

- Tomasz Kaczuba - -Droga 1488 jest ujęta z remontach drogowych i w budżecie, który jest na przyszły 
rok, ale wydziału dróg. Konkretnie nie ma 1488, nie ma jako drogi, która jest ujęta. Tylko jest w budżecie 
wydziału dróg. W budżecie powiatu. -Droga 1488 nic nie mówi. Droga w Sypniewie czy Próchnowskich 
Osadach? Jak zacząłem być radnym powiatowym, to pierwsze to sobie przeanalizowałem, wszystkie 
drogi powiatowe i wiem i operuję, staram się operować numerami. Momencik, momencik, droga 1488 to 
jest droga Próchnowskie Osady i ona idzie aż do Wyszyn.

- Przewodniczący Rady - Jak już tak mówimy o numerach, to proszę żeby pan naprawdę sprawdził 
numery, bo tu pan dzisiaj powiedział Droga Karolinka, z Karolinki zaczynająca się, dokąd idzie? Ona się 
kończy na krzyżówce w Kowalewie, ale do drogi 190 dochodzi droga, która zaczyna się w Lipinach. I to 



jest 1 numer drogi, który się kończy do 190. A numer drogi, który zaczyna też w Karolince, kończy się w 
Kowalewie. Tak gwoli ścisłości.

- Tomasz Kaczuba - -Tak panie Przewodniczący, ma pan rację, przyznaję się do błędu. Dziękuję.

- Przewodniczący Rady - ja mam zawsze rację, ale to już jest.

Burmistrz - Wspólnie z panem przewodniczący składamy Państwu obecnym tutaj i naszym mieszkańcom,

którzy nas może oglądają, a jak nie to za pośrednictwem Państwa na Nadchodzące święta: zdrowych, 
spokojnych spotkań w gronie rodzinnym, przyjazdu dzieci, znajomych, wnuków, krewnych, ażeby jak 
najwięcej Was odwiedzało spotykało się i życzymy szczęśliwego Nowego Roku. Ogólnie rzecz biorąc, 
zdrowych, wesołych świąt, szczęśliwego Nowego Roku.

10. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XLVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 15 grudnia 2022 roku o 
godzinie 18.03.
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